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§ 201 Dnr 78989

Beslut om medlyssning

Beslut
Kommunstyrelsen medger att Maria Martini (C) får medverka digitalt utan någon form av 
beslutsmandat eller möjlighet att delta i handläggningen. Medlyssningen medges för samtliga 
punkter och ersättning utgår för den tid som medlyssning sker.

Ärendet
Kommunfullmäktige medger att ledamöter kan närvara på distans (deltagande) under 
förutsättning att ett antal villkor är uppfyllda. Detta har tillämpats under Covid-19-pandemin. 
Vid dagens sammanträde finns beslutande ledamöter fysiskt på plats och ersättare har kunnat 
välja ifall de vill närvara fysiskt eller digitalt. För de som anmält att de vill medlyssna så utgår 
sammanträdesersättning. 

Nämnden bör vara uppmärksam på att det är nämnden som ytterst har ansvaret för att 
informationssäkerheten upprätthålls. Medlyssning innebär inte att deltagare räknas som 
närvarande eller deltagande på mötet.

Expedieras till
Löneenheten
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§ 202 Dnr 79264

Redovisning av delegationsbeslut

Beslut
Redovisningen antecknas till protokollet.

Ärendet
Kommunstyrelsen har överlämnat sin beslutanderätt till utskott, förtroendevalda och tjänstemän i 
kommunen enligt kommunstyrelsens antagna delegeringsordning den 27 februari 2019, § 66. 
Dessa beslut ska redovisas till kommunstyrelsen. Redovisningen innebär inte att kommun-
styrelsen ska ompröva eller fastställa delegeringsbesluten. Däremot kan kommunstyrelsen 
återkalla lämnad delegering. Delegeringslistor finns tillgängliga i de förtroendevaldas läsplattor, 
delegeringsbesluten finns även tillgängliga på stadsledningsförvaltningens kansli.

Delegationsbeslut

KS 340/2021 Delegationsbeslut enligt punkt B1 - Upphandling av multifunktionsskrivare och
bordsskrivare

KS 3/2021 Delegationsbeslut enligt punkt C16 - gallring i samråd med Serviceförvaltningen

Delegationsbeslut om yttrande över användande av offentlig plats

Diarienummer Beskrivning

00389/2021 Arrendeavtal parkering Svanegatan, del av Kikås 1:101

00388/2021 Arrangemang: Teknikbod för fibernät , GothNet

00387/2021 Arrangemang: Motionslöpartävlingen Becksvart - Mölndal

00386/2021 Arrangemang: Penninginsamling, Frälsningsarmen  

00379/2021 Arrangemang: Virkesupplag och nedtagning av träd

00378/2021 Arrangemang: Paviljonger/bodar för skolverksamhet, Bosgården 

00377/2021 Arrangemang: Trygghetskväll Mölndal

00373/2021 Arrangemang: Uppställning av kranbil, Brogatan

00372/2021 Arrangemang: Allmän sammankomst, Stadshusparken

00367/2021 Arrangemang: Inspelning av tv-serie

00366/2021 Arrangemang: Flaggstång och teknikbod, Telenor AB

00363/2021 Arrangemang: vägvisning Fässbergs äldreboende

00362/2021 Arrangemang: Penninginsamling Radiohjälpen  

00358/2021 Arrangemang: uteservering Masala Mölndal AB
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Beslutsgång
Ordförande frågar om redovisningen kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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§ 203 Dnr 00031/20211.1.2

Meddelanden 

Beslut
Meddelandena antecknas till protokollet.

Ärendet
1. 
Sveriges kommuner och regioner, cirkulär (https://skr.se/skr/tjanster/cirkular)
21:35 - Budgetförutsättningar för åren 2021 2024
21:36 - Premie för TGL-KL 2022 

2. 
Protokollsutdrag från Räddningstjänsten Storgöteborg, Fs, § 77 Ekonomisk lägesrapport per 
maj 2021. 

3. 
Räddningstjänsten Storgöteborgs delårsbokslut per augusti 2021 med statistik på genomförda 
räddningsuppdrag jan-aug 2021. 

4. 
Utvärdering av Mölndals stads hantering av Covid-19-pandemin. 

5.
Protokollsutdrag från Tolkförmedling Väst, direktionen, § 446 Budget och verksamhetsplan 
2022-2024. 

6. 
Kallelse till Göteborgsregionens kommunalförbunds styrelsemöte och strategidag den 29 
oktober 2021. 

7. 
Inbjudan till ägarråd med Grefab, Gryaab och Renova den 28 oktober 2021. 

8. 
Protokoll Kommunstyrelsens utskotts protokoll finns på Mölndals stads hemsida:
Kommunstyrelsens arbetsgivar- och organisationsutskott den 12 oktober 2021. 
Kommunstyrelsens lokalstrategiska utskott den 20 september 2021. 
Kommunstyrelsens plan- och exploateringsutskott den 12 oktober 2021. 
Kommunstyrelsens sociala hållbarhetsutskott den 28 september 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om meddelanden kan antecknas till protokollet och finner att så sker.
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§ 204 Dnr 00314/20212.7.

Yttrande över remiss - Handlingsprogram enligt Lag om skydd mot 
olyckor för Räddningstjänsten Storgöteborg 2020-2023 

Beslut
Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remiss gällande reviderat Handlingsprogram 
enligt Lag om skydd mot olyckor för Räddningstjänsten Storgöteborg 2020-2023 och 
översänder det till räddningstjänsten. 

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Mölndals stad har fått möjlighet att yttra sig över förslag till reviderat handlingsprogram för 
Räddningstjänsten Storgöteborg. 

En kommun ska enligt lag (2003:778) om skydd mot olyckor (LSO) ha ett handlingsprogram 
för förebyggande verksamhet och för räddningstjänst. Mölndals stad har i förbundsordningen 
gett Räddningstjänsten Storgöteborg (RSG) i uppdrag att ansvara för kommunens skyldig-
heter enligt LSO, med vissa undantag. Förebyggande arbete mot andra olyckor än brand ingår 
inte i räddningstjänstens uppdrag. Detta ansvar ligger kvar hos respektive medlemskommun. 

RSG har tagit fram förslag till reviderat handlingsprogram med anledningen av Myndigheten 
för samhällsskydd och beredskaps nya föreskrifter och allmänna råd om innehåll och struktur 
i kommunens handlingsprogram (MSB 2021:1). Förändringarna i förslaget handlingsprogram 
är framför allt av strukturell karaktär och något mer detaljerat innehåll. Inga betydande 
förändringar har skett avseende risker som räddningstjänsten har att hantera, förebyggande 
förmåga, räddningstjänstförmåga eller målsättningar för perioden 2020-2023.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2021.
Förslag till yttrande.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 125.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande över remiss gällande reviderat Handlingsprogram 
enligt Lag om skydd mot olyckor för Räddningstjänsten Storgöteborg 2020-2023 och 
översänder det till räddningstjänsten.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till
Räddningstjänstförbundet Storgöteborg, säkerhets- och beredskapsenheten
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§ 205 Dnr 00320/20217.0.1.

Yttrande över remiss - Professionsprogram för rektorer, lärare och 
förskollärare

Beslut
Kommunstyrelsen antar stadsledningsförvaltingens förslag till yttrande som Mölndals svar på 
remissen.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Utbildningsdepartementet har utsett Mölndals stad till remissinstans för Promemoria 
professionsprogram för rektorer, lärare och förskollärare (U2021/03373). 

Förslaget innebär att det inom skolväsendet skall finnas ett nationellt professionsprogram. 
Syftet med programmet är att stärka skolprofessionerna, höja kvaliteten på utbildningen, öka 
skolprofessionernas attraktionskraft och stärka befintliga strukturer såsom 
karriärstegsreformen.

Professionsprogrammet föreslås bestå av två delar. En nationell struktur för 
kompetensutveckling samt ett nationellt meriteringssystem.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 5 oktober 2021.
Stadsledningsförvaltningens förslag till yttrande.
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 30 september 2021, § 64.
Skolnämnden har behandlat ärendet den 22 september 2021, § 75.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 129.

Förslag till beslut
Arbetsutskottet förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen antar stadsledningsförvaltningens förslag till yttrande som Mölndals svar 
på remissen.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Utbildningsdepartementet, skolnämnden, utbildningsnämnden
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§ 206 Dnr 00297/20219.7.1

Yttrande över remiss - Kommuner mot brott (SOU 2021:49) 

Beslut
Stadsledningsförvaltningens förslag till yttrande, daterad den 27 augusti 2021, antas och 
skickas till Justitiedepartementet som Mölndals stads yttrande över remissen.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Ärendet
Utredningens uppdrag har i korthet varit att beskriva och analysera verksamheter inom 
kommunerna som kan bidra till det brottsförebyggande arbetet, föreslå hur ett lagstadgat 
kommunalt ansvar för det brottsförebyggande arbetet bör utformas och vilka verksamheter 
som bör omfattas av ett sådant ansvar samt lämna förslag som bidrar till att kommunerna på 
ett effektivt sätt kan fullgöra sitt ansvar för det brottsförebyggande arbetet.

Av utredningens direktiv framgår att uppdraget inte är att överväga om det kommunala 
ansvaret för brottsförebyggande arbete ska lagstadgas utan att överväga och föreslå hur ett 
sådant lagstadgat ansvar bör utformas.

Ärendets behandling

Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 28 september 2021, § 45.

Förslag till beslut
Sociala hållbarhetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Stadsledningsförvaltningens förslag till yttrande, daterad den 27 augusti 2021, antas och 
skickas till Justitiedepartementet som Mölndals stads yttrande över remissen.

Beslutsgång
Ordförande frågar om sociala hållbarhetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.

Expedieras till
Justitiedepartementet
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§ 207 Dnr 00302/20211.1.4.

Länsstyrelsen Västra Götalands förslag till kommuntal för 
mottagande av nyanlända för 2022

Beslut
Kommunstyrelsen godtar preliminära anvisningsdelar för mottagande av nyanlända 2022.

Paragrafen förklaras omedelbart justerad.

Reservation

Hans Wessberg (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Länsstyrelsen har i uppdrag att fatta beslut om fördelning av antalet nyanlända som ska 
anvisas till länets kommuner under ett kalenderår, så kallade kommuntal, enligt förordningen 
(2016:39) om mottagande av vissa  nyanlända invandrare för bosättning.  Länsstyrelsens 
förslag för kommuntal för Mölndal för 2022 är 77. 

Fördelningen är baserad på statistik och viktas utifrån följande områden:

- Befolkningsstorlek per 2020-12-31 

- Arbetsmarknad årsstatistik åren 2018-2021 

- Asylmottagande perioden 2020-04-01--2021-03-31 

- Självbosättningen (skattad) perioden 2018-04-01--2021- 03-31 

Ärendets behandling

Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 23 september 2021, § 73.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 131.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen godtar preliminära anvisningsdelar för mottagande av nyanlända 2022.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår att Mölndals mottagningstal ska vara 0 (noll). 
Stadsledningsförvaltningen får i uppdrag att upprätta ett mångkulturellt bokslut.
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag till beslut.

Expedieras till
Länsstyrelsen
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§ 208 Dnr 00341/20211.1.4.

Delårsuppföljning kommunstyrelsens verksamhetsplan

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Årligen fattar kommunstyrelsen beslut om verksamhetsplan för stadsledningsförvaltningen 
och delar av stadsbyggnadsförvaltningen. Planen innehåller politiska mål och uppdrag som 
förvaltningarna förväntas fokusera på. Uppföljning av mål och uppdrag sker i samband med 
delårsuppföljning och verksamhetsberättelse om inte annat beslutats. Planen innehåller också, 
av förvaltningarna identifierade utvecklingsområden för verksamheterna, vilka också följs 
upp i samband med delår och helår. Detta är redovisningen av delårsbokslutet för 
kommunstyrelsens verksamhetsplan 2021.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021.
Upprättad delårsuppföljning.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 122.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Informationen antecknas till protokollet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Stadsledningsförvaltningen, stadsbyggnadsförvaltningen
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§ 209 Dnr 00321/20212.4.

Finansrapport Mölndals stad

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna finansrapporten per 31 augusti 2021.

Ärendet
Enligt gällande finanspolicy ska finanshanteringen återrapporteras till kommunstyrelsen i 
samband med hel- och delårsbokslut. Syftet är att informera kommunstyrelsen om 
kommunens finansiella ställning och för att säkerställa att finanspolicyn följs.

Utifrån vad som presenterats i finansrapporten per sista augusti kan det fastställas att 
förvaltningen av kommunens finanser överensstämmer med finanspolicyn och tillhörande 
riktlinjer.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 21 september 2021.
Upprättad finansrapport Mölndals stad per 31 augusti.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 124.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna finansrapporten per 31 augusti 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Finans- och bolagsstrateg
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§ 210 Dnr 00353/20212.4.

Begäran från kultur- och fritidsförvaltningen om att använda eget 
kapital

Beslut
Kultur- och fritidsnämnden behöver inte ta fram en handlingsplan för att återställa budget i 
balans trots att det prognostiserade underskottet på -1,6 miljoner. 

Kultur- och fritidsnämnden medges använda eget kapital för att täcka det prognostiserade 
underskottet på -1,6 miljoner för 2021.

Ärendet
I delårsrapporten per augusti 2021 visar kultur- och fritidsnämnden ett prognostiserat resultat 
på -1,6 mnkr, vilket är en större avvikelse än 0,5% (875 tkr) av nämndens nettobudget. Enligt 
stadens styrprinciper ska förvaltningen då genast ta fram en handlingsplan för att säkerställa 
att verksamheten genom omprioriteringar och besparingar åter får en budget i balans.

I år är prognosen till stor del påverkad av pandemins restriktioner. Kultur- och fritids-
nämndens verksamhet har drabbats av stora intäktsbortfall framför allt i bad- och idrotts-
anläggningarna men även på bibliotek och stadsmuseum. Intäktsbortfallet vägs till en liten del 
upp av minskat personalbehov och statlig ersättning för sjuklönekostnader. De ekonomiska 
effekterna av pandemin är av engångskaraktär och kommer ej att uppstå framöver. 

Ekonomiska effekter av pandemin som påverkar prognosen:

- Minskade entréer och försäljning badanläggningar

- Minskad uthyrning av idrottsanläggningar

- Hyresreduktioner till föreningslivet

- Uteblivna intäkter från Gothia och Partille cup (inställda)

- Uteblivna förseningsintäkter bibliotek

- Minskade hyresintäkter bibliotek och stadsmuseum

- Minskad försäljning butik och visningar stadsmuseum

- Minskat behov av timpersonal hos bad- och idrottsverksamhet

- Statlig ersättning för sjuklöner

- Statlig kompensation till hyresvärdar för hyresreduktioner 

- Nettoeffekten av pandemin beräknas till -4,4 mnkr på helår. 
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Utöver pandemi-effekterna påverkas prognosen av förändringar i planerade investeringar, 
försäljningen av sargen i Åby ishall och ej nyttjade ROA-lån. Samt att Åbybadet haft lägre 
kostnader för personal, lokal, material och övrigt jämfört med budget. Sammantaget gör det 
att nämnden lämnar en prognos på -1,6 mnkr för helåret.

Ärendets behandling

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 23 september 2021, § 94.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 132.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kultur- och fritidsnämnden behöver inte ta fram en handlingsplan för att återställa budget i 
balans trots att det prognostiserade underskottet på -1,6 miljoner. 

Kultur- och fritidsnämnden medges använda eget kapital för att täcka det prognostiserade 
underskottet på -1,6 miljoner för 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Kultur- och fritidsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 211 Dnr 00154/20211.2.2.

Redovisning av kommunstyrelsens dataskyddsarbete 2020-2021

Beslut
Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att arbeta enligt de rekommen-
dationer som kommunstyrelsens dataskyddsombud ger i rapporten för kommunstyrelsens 
dataskyddsarbete 2020-2021.

Ärendet
Kommunstyrelsen är personuppgiftsansvarig för de personuppgifter som behandlas i 
kommunstyrelsens verksamheter. Kommunstyrelsen ska bland annat säkerställa att det finns 
en tillräcklig kompetens inom förvaltningen på området, att det finns rutiner som är anpassade 
utifrån den egna verksamhetens förutsättningar och att rutinerna följs.

I riktlinjerna för hantering av personuppgifter, KS 2018, § 102, anges att dataskyddsombudet 
årligen ska redovisa för kommunstyrelsen vilket arbete som stadsledningsförvaltningen har 
gjort på området under året. 

Kommunstyrelsens dataskyddsombud har utifrån en stadsgemensam mall genomfört 
kontroller på respektive verksamhet på stadsledningsförvaltningen. Kontrollperioden avser 
juli 2020 juni 2021. Kontrollerna har gjorts löpande under perioden. 

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 23 september 2021.
Redovisning av kommunstyrelsens dataskyddsarbete.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 126.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att arbeta enligt de 
rekommendationer som kommunstyrelsens dataskyddsombud ger i rapporten för 
kommunstyrelsens dataskyddsarbete 2020-2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Informationssäkerhetssamordnare
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§ 212 Dnr 00309/20211.4.1.

Redovisning av Mölndals stads dataskyddsarbete 2020-2021

Beslut
Informationen antecknas till protokollet.

Ärendet
Varje enskild nämnd i Mölndals stad är personuppgiftsansvarig för de personuppgifter som 
behandlas i nämndens verksamhet. För att säkerställa efterlevnaden av dataskydds-
förordningen har varje nämnds  dataskyddsombud med stöd av en stadsgemensam mall 
genomfört en intern kontroll på sin förvaltning. I riktlinjerna för hantering av personuppgifter, 
KS 2018 § 102, framgår det att kommunstyrelsens dataskyddsombud årligen ska rapportera en 
sammanställning över förvaltningarnas dataskyddsarbete till kommunstyrelsen. 

Mölndals stad befinner sig sammanfattningsvis på en relativt god nivå i sitt dataskyddsarbete. 
Organisation och grunder för ett fungerande dataskyddsarbete finns på plats, det finns dock ett 
fortsatt behov av att arbete med systematik och kunskapshöjande insatser.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 15 september 2021.
Redovisning av stadens dataskyddsarbete.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 127.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Informationen antecknas till protokollet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Informationssäkerhetssamordnare
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§ 213 Dnr 00346/20211.1.4.

Revidering av kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan och 
arkivbeskrivning

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner förslag till ändringar i dokumenthanteringsplanen, process 1.4.1 
Allmänhetens insyn och överklagande, samt i arkivbeskrivningen enligt stadslednings-
förvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2021.

Ärendet
Kommunstyrelsens dokumenthanteringsplan behöver uppdateras då ett fåtal handlingstyper 
utgår från process 1.4.1 Allmänhetens insyn och överklagande. Arkivorganisationen för 
kommunstyrelsen har även setts över när det gäller arkivansvarig.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 30 september 2021.
Arbetsutskottet har behandlat ärendet den 15 oktober 2021, § 128.

Förslag till beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen godkänner förslag till ändringar i dokumenthanteringsplanen, process 1.4.1 
Allmänhetens insyn och överklagande, samt i arkivbeskrivningen enligt stadslednings-
förvaltningens tjänsteskrivelse daterad den 30 september 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsutskottets förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Stadsarkivarie, samtliga nämnder
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§ 214 Dnr 00095/20212.6.

Ramprogram för kontorsmiljöer

Beslut
Kommunstyrelsen antar föreslaget ramprogram för kontorsarbetsplatser att gälla som 
styrdokument vid framtida om- till- och nybyggnader samt som riktlinjer i samband med 
inhyrningar.

Ärendet
Kommunstyrelsen fattade beslut 11 mars utifrån följande beslutsformulering; 

Lokalstrategiska utskottet föreslår kommunstyrelsen att uppdra åt fastighetsavdelningen att ta 
fram ett ramprogram för kontorsmiljöer. Ramprogrammet ska omfatta tre huvudtyper; 
aktivitetsbaserat kontor, öppet kontorslandskap samt cellkontor. Vid antagande av 
ramprogram ska även beslut om tillämpning fattas.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 27 september 2021.
Förslag till ramprogram.
Lokalstrategiska utskottet har behandlat ärendet den 11 oktober 2021, § 70.

Förslag till beslut
Lokalstrategiska utskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen antar föreslaget ramprogram för kontorsarbetsplatser att gälla som 
styrdokument vid framtida om- till- och nybyggnader samt som riktlinjer i samband med 
inhyrningar.

Ledamöternas förslag till beslut 

Marie Lindqvist (V) föreslår bifall till lokalstrategiska utskottets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande frågar om lokalstrategiska utskottets förslag till beslut kan antas och finner att så 
sker.

Expedieras till
HR-avdelningen, IT-avdelningen, ekonomiavdelningen
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§ 215 Dnr 00374/20213.2.4.

Samarbetsavtal 43-2021 angående LSS-gruppboende vid Axgatan, 
del av Fässberg 1:33, 1:63 och 1:64 m.fl 

Beslut
Samarbetsavtal 43-2021 godkänns. 

Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn 
Marklund får i uppdrag att underteckna samarbetsavtalet.

Ärendet
Samarbetsavtal har upprättats mellan Mölndals stad och Mölndalsbostäder AB gällande 
detaljplanearbete för del av fastigheterna Fässberg 1:33, 1:63 och 1:64 m.fl. Avsikten med 
planarbetet är att möjliggöra ett nytt LSS-gruppboende.

Rubricerat avtal syftar till att tydliggöra samarbetet mellan avtalsparterna under framtagandet 
av detaljplanen. Planuppdrag gavs av plan- och exploateringsutskottet den 21 september 2021.

Ärendets behandling

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 5 oktober 2021.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 12 oktober 2021, § 95.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Samarbetsavtal 43-2021 godkänns. 

Kommunstyrelsens ordförande Kristian Vramsten (M) och stadsbyggnadschef Björn 
Marklund får i uppdrag att underteckna samarbetsavtalet.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till
Mölndalsbostäder AB, plan- och exploateringsutskottet
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§ 216 Dnr 00373/20213.1.2.

Planprogram för Mölndals stationsområde med resecentrum -
begäran om planuppdrag 

Beslut
Stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att upprätta planprogram för Mölndals 
stationsområde med resecentrum. 

Programarbetet beräknas kunna starta i oktober 2021.

Ärendet
Ärendet avser Mölndals stationsområde med resecentrum. Området som avses är inte 
definierat utan kommer att utredas i kommande arbete. Avgränsningen styrs av möjligheten 
till lokalisering av stationsområdets strategiska funktioner och kopplingarna mellan 
stationsområdet och möjliga utvecklingsområden i dess direkta anslutning.

Inom ramen för Järnväg i Mölndal finns flera identifierade delprojekt, däribland Mölndals 
station. Området berörs av flera pågående processer, drivna av olika intressen. Avsikten är nu 
att delprojekt Mölndals stationsområde med resecentrum hanteras som ett planprogram enligt 
PBL. Planprogram är något kommuner väljer själva att ta fram när behov finns om att ta ett 
samlat grepp över ett större område och skapa en struktur och strategi för områdets 
utveckling. 

Syftet med ett planprogram är att kommunens beslutsunderlag i ett tidigt skede breddas med 
de berördas erfarenheter och synpunkter. 

I ett planprogram involveras och förankras projektet enligt krav i PBL - samråd med 
medborgare sker och beslut tas av politiken. Vi ser framför oss att det är av stor vikt att 
definiera uppdraget tidigt och ta fram förslag till angreppssätt. 

Det är av stor vikt att skapa projektspecifika mål utifrån övergripande visioner. Utgångsläget 
är att det Start PM som tagits fram sätter ramarna för vad gäller

VAD ska projektet leverera? 

VEM och vilkas behov ska tillgodoses?

VARFÖR - vilka effekter önskas? Ambitionsnivå, prioritering och kvalitetsmål.

HUR ska vi planera?
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Ärendets behandling

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 29 september 2021.
Plan- och exploateringsutskottet har behandlat ärendet den 12 oktober 2021, § 94.

Förslag till beslut
Plan- och exploateringsutskottets förslag till kommunstyrelsen 

Stadsbyggnadsförvaltningen får i uppdrag att upprätta planprogram för Mölndals 
stationsområde med resecentrum. 

Programarbetet beräknas kunna starta i oktober 2021.

Beslutsgång
Ordförande frågar om plan- och exploateringsutskottets förslag till beslut kan antas och finner 
att så sker.

Expedieras till

Tekniska förvaltningen, plan- och exploateringsutskottet
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§ 217 Dnr 00362/20211.1.3.

Förtroendevaldas pensionsvillkor, möjlighet att löneväxla till 
pension, samt bilersättningar 

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att säga upp, eventuella, nuvarande bilersättningsavtal som avviker 
från bilersättningsavtalet BIA, så att samma avtal gäller för alla anställda och förtroendevalda 
i Mölndals stad, från och med årsskiftet 2021/2022.

Kommunstyrelsen beslutar att notera informationen om pensionsvillkor och löneväxling till 
pension till protokollet.

Deltar ej i beslut

Marcus Claesson (L), Stefan Gustafsson (S), Kristian Vramsten (M) , Merjem Maslo (M) och 
Pernilla Övermark (S) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Kommunstyrelsen gav, i §164/21, arbetsgivar- och organisationsutskottet i uppdrag att se över 
förtroendevaldas pensionsvillkor, möjlighet att löneväxla till pension, samt bilersättningar.

Bilersättningar: Stadens medarbetare och förtroendevalda omfattas av bilersättningsavtalet 
BIA. Undantaget är stadens kommunalråd som i, dåvarande, personal- och organisations-
utskottet, § 66/10, dnr: KS 333/10, beviljades en fast månadsersättning utan rörlig del. Som 
ett led i att alla avtal som gäller för stadens medarbetare också ska, i tillämpliga fall, gälla för 
stadens förtroendevalda så föreslår HR-avdelningen att samtliga medarbetare och förtroende-
valda omfattas av bilersättningsavtalet BIA, och att eventuella, nuvarande, från BIA, 
avvikande avtal sägs upp från och med årsskiftet 2021/2022.

Pensionsvillkor: Kommunfullmäktige beslutade i § 76/20 att anta Sveriges Kommuner och 
Regioners styrelses beslut om reviderade bestämmelser om omställningsstöd och pension för 
förtroendevalda (OPF-KL 18).

Löneväxling till pension: Efter konsultation med stadens rådgivare i pensions- och 
försäkringsfrågor, Max Matthiessen AB, så är det inte möjligt för förtroendevalda att 
löneväxla till pension. Detta beroende på att förtroendevalda inte är, per definition, anställda 
och uppbär inte lön utan arvoden.

Ajournering

Ajournering begärs och verkställs mellan 15:30-15:40.

Ärendets behandling

Organisations- och arbetsgivarutskottet har behandlat ärendet den 12 oktober 2021, § 44.
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Förslag till beslut
Arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen beslutar att säga upp, eventuella, nuvarande bilersättningsavtal som avviker 
från bilersättningsavtalet BIA, så att samma avtal gäller för alla anställda och förtroendevalda 
i Mölndals stad, från och med årsskiftet 2021/2022.

Kommunstyrelsen beslutar att notera informationen om pensionsvillkor och löneväxling till 
pension till protokollet.

Ledamöternas förslag till beslut 

My Högfeldt föreslår bifall till arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande frågar om arbetsgivar- och organisationsutskottets förslag till beslut kan antas och 
finner att så sker.

Expedieras till
Arbetsgivar- och organisationsutskottet
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§ 218 Dnr 00274/20219.7.1

Ansökan om anslag för byggande av hänvisningsplats för personer 
med missbruksproblematik

Beslut
Förslaget om hänvisningsplats för personer med missbruksproblematik bifalles och medel 
finns i förslag till investeringsbudget och driftsbudget/plan för tekniska nämnden 2022-2024.

Reservation

Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Otrygghetskänslan har ökat sedan hösten 2019, mätt i antal inrapporterade incidenter från 
bland annat lokala undersökningar, bevakningsbolag, medborgarnas kontakt med brotts-
förebyggande samordnare, information från Polisen och Västtrafiks incidentrapporter samt 
bevakningsrapporter. Det är samma år som dåvarande hänvisningsplats för missbrukare rivs 
(lokaliserad på kullen bakom Fässbergs kyrkan), vilket kan vara en bidragande faktor till den 
ökade otryggheten under Mölndals bro. 

I rapporterna från de olika bevakningsbolagen kan utläsas att missbrukarna numera återfinns 
under Mölndals bro, sidan som är i direkt anslutning till ingången för Gallerian. Platsen har 
sedan dess luktat starkt av urin och avföring. Den har samtidigt varit obrukbar för rörelse-
hindrade personer, personer med kundvagn eller barnvagn. Det är mörkt, smutsigt, ligger 
gatsten i högar utspridda på olika platser över ytan. Otryggheten, oron och frustrationen på 
platsen ökar. Medborgare, affärsidkare, besökare och boende klagar över platsens utformning. 
Bidragande faktorer till den ökade otryggheten, så som ordningsstörning, missbruk och 
förekomst av hantering av narkotika kan kopplas till platsen. 

Våren 2021 drabbades resecentrumet än mer, främst genom att missbrukare, särskilt utsatta 
och individer med psykisk ohälsa, bland annat uppehöll sig och sov på platsen. 

Som följd på denna problematik drabbas invånare, besökare, boende och missbrukarna. 
Samtliga har all rätt att under ordnade former vistas i det offentliga rummet. Bemötandet av 
missbrukarna blir alltmer i form av tillsägelse från ordningsvakter, väktare och polis som inte 
vet vart de ska hänvisa missbrukarna, i avsaknad av hänvisningsplats. 

Missbrukarna blir omkringflyttade mellan avspärrningar, resecentrum, bänkar, torget och 
parkerna runt Åby samt stadshuset. Vilket ytterligare ökar otryggheten på nämnda platser, då 
förekomsten av ordningsstörningar ofta är relaterade till närvaron av missbrukarna. 

Med anledning av problembilden som nämns ovan startades ett samverkansarbete inom ramen 
för lokala samverkansöverenskommelsen mellan Mölndals stad och Lokalpolisområde 
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Storgöteborg syd, för att öka tryggheten på nämnda platser. I arbetet har en hänvisningsplats 
identifierats som en viktig åtgärd. 

Tekniska förvaltningen har utsett Åby 1:72 som lämplig plats för hänvisningsplatsen. 
Stadsbyggnadsförvaltningen meddelar att åtgärden är bygglovspliktig och föreslår att en 
ansökan om tidsbegränsat lov på 5 år görs, med hänvisning till kommande detaljplanering för 
järnvägen.  

Ärendets behandling

Sociala hållbarhetsutskottet har behandlat ärendet den 24 augusti 2021, § 40.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 7.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Förslaget om hänvisningsplats för personer med missbruksproblematik bifalles och medel 
finns i förslag till investeringsbudget och driftsbudget/plan för tekniska nämnden 2022-2024.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår att ärendet avslås.

Merjem Maslo (M) föreslår, med instämmande av Marie Lindqvist (V), Adam F Laurén (KD) 
och My Högfeldt (MP), bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.

Expedieras till
Sociala hållbarhetsutskottet, tekniska nämnden, ekonomiavdelningen
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§ 219 Dnr 00307/20212.6.

Ansökan om medel för tillsättning av ny tjänst - Sakkunnig 
hållbarhet 

Beslut
0,6 mnkr avsätts i budget 2022 för tjänst som sakkunnig hållbarhet. 0,2 mnkr avgår i plan 
2023, och ytterligare 0,3 mnkr i plan 2024. Merparten av finansieringen övergår under 
planåren till att belasta investeringsprojekt.

Reservation

Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Staden har de senaste året ökat takten för investeringar i fastighetsbeståndet. Det är både stora 
renoveringar, ersättning av fastigheter och nyproduktion för att omhänderta stadens expansion 
och samtidigt ta hand om det eftersatta 60- och 70-talsbeståndet. 

Staden har övergripande miljömål för hur vi ska bygga vårt fastighetsbestånd. 
Fastighetsavdelningen har under flertalet år haft som verksamhetsmål att ta fram en plan för 
miljöstrategiskt byggande för staden. Målet har avdelningen inte kunnat arbeta vidare med då 
ett sådant arbete kräver specifik kompetens och erfarenhet inom miljö och hållbarhet som kan 
arbeta heltid med området. Detta är en specialistkompetens som inte finns idag på avdel-
ningen.

När fastighetsavdelningen handlar upp entreprenader i nuläget saknas det en röd tråd, det 
ställs inga enhetliga krav kopplat till hållbarhet. Det är även svårt att följa upp entreprenörens 
miljöarbete gentemot kravställningen då det inte finns framtagna styr- och stöddokument att 
förhålla sig till. Uppföljningsarbetet skulle delvis kunna genomföras av projektledare, men det 
finns inte utrymme i deras tid att lägga på detta. Projektledare inom Mölndals stad arbetar 
med brett ansvar i projekten och har endast stöttning av 3 sakkunniga vid behov. Konsulter tas 
in för övriga tjänster. Man kan jämföra med Göteborgs stad som ofta har både en projekt-
ledare samt en biträdande projektledare och en stab på kring 5-7 interna specialister inom 
olika områden, beroende på projektets omfattning och komplexitet.   

Det finns ett stort behov på avdelningen att ha en resurs som arbetar som sakkunnig hållbarhet 
för att kvalitetssäkra stadens byggnationer utifrån en samlad strategi, både gällande miljö-
kraven och kravet på social hänsyn vid entreprenadarbeten. Resursen krävs både för ett 
strategiskt arbete och som en resurs i investeringsprojekten. Tjänsten är ett stadigvarande och 
långsiktigt behov som kommer att behövas så länge staden har en egen projektorganisation för 
byggandet av samhällsfastigheter. Att arbeta med hållbarhet i fokus är en självklarhet i dagens 
samhällsbyggande. Nedan följer några huvudsakliga ansvarsområden för rollen:
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1. Framtagande av plan för miljöstrategiskt byggande

2. Uppföljning och revidering av framtagen plan

3. Uppföljning och framtagande av krav i avdelningens tekniska krav och anvisningar

4. Stöd till förvaltare i kravställning vid underhålls- och reinvesteringsåtgärder i befintligt 
bestånd 

5. Sakkunnigt stöd i projekt

6. Framtagande av övergripande och projektspecifika miljöplaner

7. Miljörondering vid entreprenadarbeten

8. Uppföljning och kontroll av entreprenörens miljöarbete

9. Avstämning mot Byggvarubedömningen/SundaHus i projekt

10. Uppföljning och kravställning av social hänsyn i projekt

I dagsläget är det endast punkt 5-8 som genomförs, delvis, i projekten och då genom köpta 
konsulttjänster. 

Nu när avdelningen står inför många stora kommande entreprenadprojekt, har man i vissa fall 
valt att ta in konsulter för att kunna arbeta med hållbarhetsperspektivet och kvalitetssäkra 
kravställningen i de specifika projekten. Ett projekt kräver ca 50-200 timmar i löpande arbete 
för en sakkunnig hållbarhet, beroende på projektets storlek och komplexitet.

Ärendets behandling

Lokalstrategiska utskottet har behandlat ärendet den 20 september 2021, § 58.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 8.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

0,6 mnkr avsätts i budget 2022 för tjänst som sakkunnig hållbarhet. 0,2 mnkr avgår i plan 
2023, och ytterligare 0,3 mnkr i plan 2024. Merparten av finansieringen övergår under 
planåren till att belasta investeringsprojekt.

Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår att ärendet avslås.

Stefan Gustafsson (S) föreslår, med instämmande av Adam F Laurén (KD) och Ingemar 
Johansson (C), bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.
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Expedieras till
Lokalstrategiska utskottet, fastighetsavdelningen, ekonomiavdelningen
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§ 220 Dnr 00130/20212.6.

Uppdrag till skolnämnden och fastighetsavdelningen om effektivare 
lokalanvändning 

Beslut
Uppdraget anses redovisat. Kommunstyrelsen förutsätter att arbetet med effektivare lokal-
användning fortsätter bedrivas mellan skolnämnden och fastighetsavdelningen även utan 
specifikt uppdrag.

Ärendet
Budgetberedningen har den 17 mars 2021 gett skolnämnden och lokalstrategiska utskottet i 
uppdrag att föreslå åtgärder som kan minska stadens kostnader för inhyrda paviljonger och 
andra fastighetsrelaterade omställningskostnader relaterade till förskola och grundskola. 

Fastighetsavdelningen har tillsammans med skolförvaltningen bildat en arbetsgrupp och tagit 
fram två gemensamma förslag på åtgärder som kan minska stadens fastighetsrelaterade 
kostnader relaterade till förskola och grundskola.  

Uppdraget ska redovisas till kommunstyrelsens budgetberedning i samband med 
överlämnande av budgetförslag i juni 2021.

Ärendets behandling

Lokalstrategiska utskottet har behandlat ärendet den 21 juni 2021, § 46.
Skolnämnden har behandlat ärendet den 23 juni 2021, § 57.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 9.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Uppdraget anses redovisat. Kommunstyrelsen förutsätter att arbetet med effektivare lokal-
användning fortsätter bedrivas mellan skolnämnden och fastighetsavdelningen även utan 
specifikt uppdrag.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Skolnämnden, fastighetsavdelningen, budgetberedningen
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§ 221 Dnr 00131/20212.4.

Uppdrag om översyn boendekostnader för vård- och 
omsorgsförvaltningen samt social- och arbetsmarknads-
förvaltningen

Beslut
Uppdraget anses redovisat. Kommunstyrelsen förutsätter att arbetet med kontinuerlig översyn 
av boendekostnader fortsätter bedrivas mellan vård- och omsorgsnämnden och social- och 
arbetsmarknadsnämnden även utan specifikt uppdrag.

Deltar ej i beslut

Hans Wessberg (SD) deltar ej i beslutet.

Ärendet

Staden har inom flera verksamhetsområden kostnader för att anordna boende för personer där 
kommunen har ett särskilt ansvar för att lämna sådant stöd. I samband med utformningen av 
budgetanvisningarna inför arbetet med budget och plan 2022 2024 identifierades boende-
frågorna som ett intressant område att se över i syfte att säkerställa en optimal hantering för 
staden ur ett helhetsperspektiv. Här förväntas till exempel en redovisning av omfattning, 
kostnader, tillgänglighet och nyttjande i egna lösningar, inhyrning, köpta platser etc. 
kombinerat med en analys i syfte, dels att förbättra verksamheten, dels att föreslå åtgärder 
som kan minska stadens kostnader.

Ärendets behandling

Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 15 juni 2021, § 69.
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 17 juni 2021, § 50.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 10.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Uppdraget anses redovisat. Kommunstyrelsen förutsätter att arbetet med kontinuerlig översyn 
av boendekostnader fortsätter bedrivas mellan vård- och omsorgsnämnden och social- och 
arbetsmarknadsnämnden även utan specifikt uppdrag.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till
Vård- och omsorgsförvaltningen, social- och arbetsmarknadsförvaltningen, 
budgetberedningen
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§ 222 Dnr 00267/20212.4.

Förslag till indexering av deltagaravgift/taxa för kulturskolan 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Införande av årlig indexering vid uttag av deltagaravgifter för elever på kulturskolan antas och 
börjar gälla från och med 1 januari 2022. Avgifterna förändras efter förändringen av 
konsumentprisindex (KPI) för året innan.

Deltar ej i beslut

Marie Lindqvist (V) deltar ej i beslutet.

Ärendet
Skolnämnden gav skolförvaltningen i samband med beslut om budget 2021 2023 den 16 juni 
2020, i uppdrag att ta fram förslag kring ett införande av indexering av deltagaravgifterna till 
kulturskolan.

Förvaltningen har tagit fram förslag på en årlig indexering av deltagaravgifterna för kultur-
skolan.

Ärendets behandling

Skolnämnden har behandlat ärendet den 23 juni 2021, § 56.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 11.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Införande av årlig indexering vid uttag av deltagaravgifter för elever på kulturskolan antas och 
börjar gälla från och med 1 januari 2022. Avgifterna förändras efter förändringen av 
konsumentprisindex (KPI) för året innan.

Ledamöternas förslag till beslut 

Stefan Gustafsson (S) föreslår, med instämmande av Hans Wessberg (SD) och Kristian 
Vramsten (M), bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Protokollsanteckning
Stefan Gustafsson (S) medges lämna följande anteckning till protokollet:
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Socialdemokraterna föreslår bifall till själva modellen med indexering av taxan. Det ska inte 
läsas som att Socialdemokraterna bifaller majoritetens taxebas. I Socialdemokraternas budget 
är taxebasen 500 tkr lägre, vilket innebär lägre taxa för deltagarna än i majoritetens förslag.
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§ 223 Dnr 00270/20211.1.4.

Renhållningstaxa för Mölndals stad 2022 

Beslut
Tekniska nämnden får i uppdrag att ta fram underlag, konsekvensbeskrivning och anpassning 
av taxan utifrån en höjning på 5%. Uppdraget ska redovisas till kommunstyrelsen.

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Renhållningstaxan höjs med 5 %. 

Deltar ej i beslut

Marie Lindqvist (V) deltar ej i beslutet.

Ärendet

Enligt kommunfullmäktiges beslut om renhållningstaxan, KF 2020-11-18, § 155, anges att 
taxans avgifter kan indexregleras. Renhållningstaxan ger tekniska nämnden mandat att ta 
beslut om revideringar av renhållningstaxan under förutsättning att index har ändrats med 
minst två (2) enheter. Då behovet av taxehöjning är mer än index som för perioden är ca 3 % 
måste ny taxa antas av kommunfullmäktige. Från 2022-01-01 kommer även returpapper 
(bland annat tidningar) att vara kommunalt ansvar, då producentansvaret på returpapper 
upphör i enlighet med (SFS 2020:1304). Vilket nu lagts till i Renhållningstaxan 2022 som 
beslutas av kommunfullmäktige. Ökade kostnader för Framtidens Kikås, ökade förbrännings-
avgifter och utöka kommunikation för nya avfallsplanen medför att renhållningstaxan behöver 
höjas med ca 7,3 %.

I jämförelse med andra kommuner i Göteborgsregionen när det gäller flerfamiljshus har vi låg 
taxa. När vi jämför oss med andra fyrfackskommuner så ligger vi ganska högt i taxan. 

Mölndal hämtar båda kärlen varannan vecka, men de flesta andra kommunerna har tömning 
varannan vecka på kärl 1 och var fjärde vecka på kärl 2. Slår man ut det per tömning så har 
Mölndal en låg taxa. I den nya taxan föreslås också en miljöstyrning av taxan från 1 juli 2022 
för flerfamiljshus med sorterat abonnemang. Om inte hyresgästerna gör rätt och sorterar ut sitt 
matavfall och sina förpackningar och tidningar innebär det att man ofta får ställa dit fler kärl 
för restavfall eller tömma restavfallet oftare än vad Avfall Sveriges modell anger. Om detta 
blir fallet kommer man enligt den nya taxan att få betala enligt osorterad taxa för extra 
tömning eller extra kärl som ligger utanför modellen.

Ärendets behandling

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 28 juni 2021, § 56.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 12.
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Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Renhållningstaxan höjs med 5 %. Ärendet återremitteras till tekniska nämnden för 
framtagande av underlag, konsekvensbeskrivning och anpassning av taxan utifrån en höjning 
på 5%.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Tekniska nämnden



Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Sida

39(57)
Sammanträdesdatum

2021-10-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 224 Dnr 00152/20212.4.

Budget för fritidskort 

Beslut
Medel för fritidskort finns avsatta i budget/plan 2022-2024. 

Det utredningsuppdrag som lagts kan inte anses slutfört utan uppdraget kvarstår och ska 
rapporteras senast i samband med inlämning av underlag till budget i juni 2022.

Reservation

Hans Wessberg (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
I november 2020 togs ett budgetbeslut i kommunfullmäktige som innebär en minskning för 
posten fritidskort från tidigare 5,5 miljoner kronor per år, till framtida 2,9 miljoner kronor per 
år. Detta innebär att ett nytt Fritidskort behöver tecknas hos Västtrafik, som kan inrymmas
inom beslutad budget, från och med höstterminen 2021.

Två Fritidskortsalternativ har bedömts som lämpliga;

- Kombinationen Fritid vardag 19-22 och Fritid jul-/sommarlov 00-24

- alternativt Fritid vardag 14-24

Vid kommunstyrelsens sammanträde i juni 2021 beslutades att Fritidskortskombinationen 
-24 + helg/lov 00- -9, 

folkbokförda i Mölndal, läsåret 21/22. Tekniska nämnden fick också i uppdrag att teckna avtal 
för denna typ av kort.

Utöver detta fick tekniska förvaltningen även i uppdrag att återkomma med förslag till 
fritidskort inför läsåret 22/23, uppdraget är att utifrån ett barnrättsperspektiv ta med barnets 
perspektiv i det förslag som presenteras för kommunstyrelsen inför läsår 22/23.

Ärendets behandling

Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 13.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Medel för fritidskort finns avsatta i budget/plan 2022-2024. 

Det utredningsuppdrag som lagts kan inte anses slutfört utan uppdraget kvarstår och ska 
rapporteras senast i samband med inlämning av underlag till budget i juni 2022.
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Ledamöternas förslag till beslut 

Hans Wessberg (SD) föreslår bifall till Sverigedemokraternas förslag till budget som innebär 
möjlighet till ett fritidskort som gäller kl 14-24 samt på loven. 

Kristian Vramsten (M) föreslår bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.

Expedieras till
Tekniska förvaltningen, budgetberedningen
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§ 225 Dnr 00293/20211.1.4.

Fritidsbank i Mölndal

Beslut
Sociala hållbarhetsutskottet får i uppdrag att utreda framtida alternativa driftsformer för 
fritidsbanken. Utredningen ska vara klar och överlämnas i samband med att underlag för 
budget lämnas in senast i juni 2022.

Fritidsbanken fortsätts bedrivas i projektform under utredningens gång.

Ärendet
I februari 2017 lämnade Kajsa Hamnén (M), Ingvar Paulsson (M) och Johan Ahlsell (M) in en 
motion i kommunfullmäktige om att starta en Fritidsbank (FB) i Mölndals stad. En FB är ett 
bibliotek med sport- och fritidsprylar där alla, oavsett ålder, kan låna utrustning gratis. 
Avsikten är att den bidrar till att fler, främst barn- och ungdomar, kan prova på och hitta en 
fritidsaktivitet. Verksamheten ska också bidra till ett smart återbruk.

Kommunfullmäktige gav i december 2017 kultur- och fritidsnämnden i uppdrag att utarbeta 
ett förslag på hur en FB kan förverkligas i Mölndals stad. 

I maj 2018 fick kultur- och fritidsnämnden i uppdrag av kommunstyrelsen att iordningställa 
på tre år, 

fram till sommaren år 2022. Verksamheten ska fortlöpande utvärderas under projektperioden. 
Resultatet från utvärderingen ska ligga till grund för beslut om FB efter projekttidens slut. 

I november 2019 var förberedelserna klara och Mölndals första FB kunde öppna i en inhyrd 
lokal i Pedagogen Park med Fastighetsutvecklare Aspelin och Ramm AB som hyresvärd.

Ärendets behandling

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 17 juni 2021, § 67.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 14.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Sociala hållbarhetsutskottet får i uppdrag att utreda framtida alternativa driftsformer för 
fritidsbanken. Utredningen ska vara klar och överlämnas i samband med att underlag för 
budget lämnas in senast i juni 2022.

Fritidsbanken fortsätts bedrivas i projektform under utredningens gång.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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Expedieras till
Kultur- och fritidsförvaltningen, sociala hållbarhetsutskottet, budgetberedningen
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§ 226 Dnr 00344/20212.4.

Förvaltning av scenbrygga, läktare och måldomartorn vid Rådasjön 

Beslut
0,1 mnkr avsätts för skötsel och underhåll i tekniska nämndens budget 2022.

Ärendet
År 2012 invigdes en ny scenbrygga, läktare och måldomartorn vid Rådasjön.  Detta 
finansierades av ett Leaderprojekt som initierades av Mölndals Roddklubb. 

Roddklubben var projektägare och samarbetade med staden och Gunnebo slott. Efter 
genomfört projekt gjordes en muntlig överenskommelse mellan chefer/verksamhetsansvariga 
i staden och Gunnebo slott om hur ansvaret skulle fördelas. Idag finns det inga skriftliga avtal 
eller dokumentation vilket skapar problem i drift och förvaltarfrågan nu nästan nio år senare. 

Nu börjar anläggningarna bli slitna och kan bidra till potentiella säkerhetsrisker då drift och 
underhåll uteblivit. 

- TEF anser att ansvaret för skötsel av anläggningarna inte ligger inom deras ansvarsområde. 

- Scenbryggan och läktaren nyttjas till stora delar av året även som badanläggning. 

- Skolförvaltningen använder scenbryggan och läktaren en gång om år under evenemanget 
Musik på vattnet.

- Mölndals roddklubb använder hela anläggningen flitigt under vår, sommar och höst.

- KFF ser vinster i att anläggningen finns kvar på sikt och kan användas av fler kulturaktörer 
under ett verksamhetsår.

Ärendets behandling

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 20 maj 2021, § 49.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 15.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

0,1 mnkr avsätts för skötsel och underhåll i tekniska nämndens budget 2022.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Tekniska nämnden, kultur- och fritidsnämnden, budgetberedningen
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§ 227 Dnr 00347/20212.7.

Kris- och beredskapslager för skyddsutrustning

Beslut
Vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att initiera och upprätthålla ett kris- och 
beredskapslager för skyddsutrustning enligt alternativ 4 i utredningen, samt teckna därpå 
nödvändiga avtal. Nämnden tillförs 0,1 mnkr för uppdraget enligt uppskattad kostnad i 
rapporten.

Ärendet
Under Covid19- pandemin var tillgång till skyddsutrustning initialt en stor fråga för 
kommuner i Sverige. I november 2020 fick stadsledningsförvaltningen i uppdrag att samordna 
inköp av skyddsutrustning för staden. I det uppdraget ingick även att utreda möjligheterna att 
bygga upp ett kris- och beredskapslager för framtida bruk. 

I uppdraget utreddes 5 olika alternativ till att kunna upprätthålla funktionen kris- och 
beredskapslager. Slutsatsen blev att alternativ 4 var det mest lämpliga förslaget. Alternativ 4 
innebär att ha ett lager hos nuvarande ramavtalsentreprenör, OneMed. 

Då vård- och omsorgsnämnden är den nämnd som har störst vana och behov av skydds-
utrustning är det logiskt att uppdraget att initiera och upprätthålla ett kris- och beredskapslager 
läggs på dem. Vård- och omsorgsnämnden ställer sig positiva till detta.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 29 september 2021.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 16.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Vård- och omsorgsnämnden får i uppdrag att initiera och upprätthålla ett kris- och 
beredskapslager för skyddsutrustning enligt alternativ 4 i utredningen, samt teckna därpå 
nödvändiga avtal. Nämnden tillförs 0,1 mnkr för uppdraget enligt uppskattad kostnad i 
rapporten.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.

Expedieras till
Vård- och omsorgsnämnden, ekonomiavdelningen
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§ 228 Dnr 00357/20211.1.1.

Kommunfullmäktiges mål 2022

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige fastställer de tidigare antagna målen.

Mål 1) Säkerställa likvärdig utbildning av hög kvalitet som främjar livslångt lärande

Mål 2) Utveckla en växande och trygg stad, tätort och landsbygd med god infrastruktur

Mål 3) Stärka förutsättningarna för växande näringsliv och arbetsmarknad

Mål 4) Främja och stödja självständigt, gott och aktivt liv för alla åldrar

Mål 5) Bedriva det miljö- och klimatarbete som krävs för långsiktigt hållbar utveckling

Internt mål

Mölndals stad är en attraktiv arbetsgivare

Ärendet
Inför antagande av budget har fullmäktige att besluta om mål för 2022.

Ärendets behandling

Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 17.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige fastställer de tidigare antagna målen.

Mål 1) Säkerställa likvärdig utbildning av hög kvalitet som främjar livslångt lärande

Mål 2) Utveckla en växande och trygg stad, tätort och landsbygd med god infrastruktur

Mål 3) Stärka förutsättningarna för växande näringsliv och arbetsmarknad

Mål 4) Främja och stödja självständigt, gott och aktivt liv för alla åldrar

Mål 5) Bedriva det miljö- och klimatarbete som krävs för långsiktigt hållbar utveckling

Internt mål

Mölndals stad är en attraktiv arbetsgivare

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 229 Dnr 00129/20212.4.

Budget för 2022 samt plan för 2023-2024 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att inför kommunfullmäktiges 
sammanträde i november upprätta en budgethandling i överensstämmelse med kommun-
styrelsens förslag för budget 2022, plan 2023-2024. Kommunfullmäktige fastställer de 
kommunala nämndernas ekonomiska ramar och därmed totala kommunbidraget för 2022 
enligt följande1

Byggnadsnämnden: 17,1 mnkr

Kommunfullmäktige och övriga nämnder: 14,0 mnkr

Kommunstyrelsen: 253,6 mnkr

Kultur- och fritidsnämnden: 179,3 mnkr

Miljönämnden:  13,2 mnkr

Servicenämnden: 6,8 mnkr

Skolnämnden:  1 568,3 mnkr

Social- och arbetsmarknadsnämnden:  344,7 mnkr

Tekniska nämnden, skattefinansierad verksamhet:  218,6 mnkr

Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet: 0,8 mnkr

Utbildningsnämnden: 369,6 mnkr

Vård- och omsorgsnämnden: 1 155,9 mnkr

Totalt: 4 141,9 mnkr
1Kommunfullmäktige fastställer stadens driftbudget för år 2022 i enlighet med upprättat 
budgetförslag. Driftsbudgeten kompletteras med resultatneutrala tekniska justeringar 
avseende stadens interna hyresmodell och sänkt internränta, driftschablon, flytt av 
medel/tjänster mellan nämnder, samt sänkta arbetsgivaravgifter för pensioner. 

1,2 mnkr flyttas till kommunstyrelsen från vård- och omsorgsnämnden avseende 
vikarieenheten. 

0,5 mnkr flyttas till stadsledningsförvaltningen från kommunstyrelsen övrigt.
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0,5 mnkr har justerats på grund av att hantering av mark- och skogsfrågor har flyttats från 
stadsledningsförvaltningen/fastighetsavdelningen till stadsbyggnadskontoret/plan- och 
exploateringsutskottet

Kommunfullmäktige antar plan för år 2023 och 2024 enligt upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning i enlighet med 
upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål för staden i enlighet med upprättat förslag. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under 2022 har rätt att nyupplåna, det vill 
säga öka kommunens skulder, upp till ett totalbelopp på 300 mnkr.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att via arbetsgivar- och organisations-
utskottet, efter prioritering, vid behov fördela det centrala utrymme på 5,9 mkr som avsatts för 
lönekompensation/särskilda lönesatsningar 2022.

Begärda kommunbidragsjusteringar inom vård- och omsorgsnämnden godkänns ej.

Kommunfullmäktige antar resultatbudget/plan, kassaflödesbudget/plan, balansbudget/plan 
samt övriga delar av handlingen enligt upprättat förslag.

Deltar ej i beslut

Hans Wessberg (SD) och Marie Lindqvist (V) deltar ej i beslutet.

Reservation 

Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Kommunfullmäktige har att fatta beslut om ekonomiska ramar för nämnderna inför 2022.
Samtidigt har plan för 2023-2024 tagits fram.

Ärendets behandling

Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 18.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunstyrelsen ger stadsledningsförvaltningen i uppdrag att inför kommunfullmäktiges 
sammanträde i november upprätta en budgethandling i överensstämmelse med kommun-
styrelsens förslag för budget 2022, plan 2023-2024. Kommunfullmäktige fastställer de 
kommunala nämndernas ekonomiska ramar och därmed totala kommunbidraget för 2022 
enligt följande1

Byggnadsnämnden: 17,1 mnkr
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Kommunfullmäktige och övriga nämnder: 14,0 mnkr

Kommunstyrelsen: 253,6 mnkr

Kultur- och fritidsnämnden: 179,3 mnkr

Miljönämnden:  13,2 mnkr

Servicenämnden: 6,8 mnkr

Skolnämnden:  1 568,3 mnkr

Social- och arbetsmarknadsnämnden:  344,7 mnkr

Tekniska nämnden, skattefinansierad verksamhet:  218,6 mnkr

Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet: 0,8 mnkr

Utbildningsnämnden: 369,6 mnkr

Vård- och omsorgsnämnden: 1 155,9 mnkr

Totalt: 4 141,9 mnkr
1Kommunfullmäktige fastställer stadens driftbudget för år 2022 i enlighet med upprättat 
budgetförslag. Driftsbudgeten kompletteras med resultatneutrala tekniska justeringar 
avseende stadens interna hyresmodell och sänkt internränta, driftschablon, flytt av 
medel/tjänster mellan nämnder, samt sänkta arbetsgivaravgifter för pensioner. 

1,2 mnkr flyttas till kommunstyrelsen från vård- och omsorgsnämnden avseende 
vikarieenheten. 

0,5 mnkr flyttas till stadsledningsförvaltningen från kommunstyrelsen övrigt.

0,5 mnkr har justerats på grund av att hantering av mark- och skogsfrågor har flyttats från 
stadsledningsförvaltningen/fastighetsavdelningen till stadsbyggnadskontoret/plan- och 
exploateringsutskottet

Kommunfullmäktige antar plan för år 2023 och 2024 enligt upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning i enlighet med 
upprättat förslag.

Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål för staden i enlighet med upprättat förslag.

Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under 2022 har rätt att nyupplåna, det vill 
säga öka kommunens skulder, upp till ett totalbelopp på 300 mnkr.

Kommunfullmäktige uppdrar åt kommunstyrelsen att via arbetsgivar- och organisations-
utskottet, efter prioritering, vid behov fördela det centrala utrymme på 5,9 mkr som avsatts för 
lönekompensation/särskilda lönesatsningar 2022.

Begärda kommunbidragsjusteringar inom vård- och omsorgsnämnden godkänns ej.
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Kommunfullmäktige antar resultatbudget/plan, kassaflödesbudget/plan, balansbudget/plan 
samt övriga delar av handlingen enligt upprättat förslag.

Ledamöternas förslag till beslut 

Stefan Gustafsson (S) föreslår avslag på budgetberedningens förslag och bifall till 
Socialdemokraternas förslag till budget 2022 samt plan 2023-2024.

Kristian Vramsten (M) föreslår bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.
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§ 230 Dnr 00358/20212.4.

Investerings- och exploateringsbudget 2022 samt plan 2023-2024

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige fastställer investeringsbudget för år 2022, samt plan 2023-2024, i 
enlighet med upprättat budgetförslag.

Investeringsbudget/plan inklusive investeringar inom exploateringsverksamheten omfattar, 
netto, 1 241,0 mnkr 2022, 1 318,7 mnkr i plan 2023 och 1 235,4 mnkr i plan 2024. 

Investeringar i finansiell leasing omfattar 32,5 mnkr 2022, 31,0 mnkr i plan 2023 och
77,0 mnkr i plan 2024. 

För inkomster från försäljningar av fastigheter, mark m.m. finns upptaget 53,9 mnkr i budget 
2022, 235,7 mnkr i plan 2023 samt 81,8 mnkr i plan 2024, varav reavinsten påverkar årets 
resultat. För intäkter från exploateringsersättningar finns upptaget 181,3 mnkr i budget 2022, 
295,3 mnkr i plan 2023 samt 206,3 mnkr i plan 2024, vilka påverkar årets resultat i sin helhet. 
För investerings- och exploateringsverksamheten har skett en schablonmässig neddragning av 
de finansiella rapporterna utifrån antagande om lägre genomförandegrad/förskjutningar.

Deltar ej i beslut

Hans Wessberg (SD) och Marie Lindqvist (V) deltar ej i beslutet.

Reservation 

Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Driftbudget och investeringsbudget beskriver två separata delar av stadens ekonomi. I 
investeringsbudgeten budgeteras de planerade investeringarna, till exempel byggandet av nya 
förskolor, gång- och cykelvägar och motionsanläggningar. Investeringsbudgeten omfattar 
även finansiell leasing. 

En investering medför driftkostnader som belastar driftbudgeten under hela nyttjande-
perioden, till exempel i form av avskrivningar och reparationer. I exploateringsbudgeten ingår 
investeringar i form av utbyggnad av kommunala anläggningar på allmän platsmark. 

Där återfinns även försäljningar av fastigheter inom exploateringsområden, exploaterings-
ersättningar samt exploateringsrelaterade kostnader som till exempel sanering och 
iordningställande av mark. Flera delar redovisas direkt mot årets resultat och ingår därmed 
inte i investeringsverksamheten.
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Ärendets behandling

Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 19.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige fastställer investeringsbudget för år 2022, samt plan 2023-2024, i 
enlighet med upprättat budgetförslag.

Investeringsbudget/plan inklusive investeringar inom exploateringsverksamheten omfattar, 
netto, 1 241,0 mnkr 2022, 1 318,7 mnkr i plan 2023 och 1 235,4 mnkr i plan 2024. 

Investeringar i finansiell leasing omfattar 32,5 mnkr 2022, 31,0 mnkr i plan 2023 och 
77,0 mnkr i plan 2024. 

För inkomster från försäljningar av fastigheter, mark m.m. finns upptaget 53,9 mnkr i budget 
2022, 235,7 mnkr i plan 2023 samt 81,8 mnkr i plan 2024, varav reavinsten påverkar årets 
resultat. För intäkter från exploateringsersättningar finns upptaget 181,3 mnkr i budget 2022, 
295,3 mnkr i plan 2023 samt 206,3 mnkr i plan 2024, vilka påverkar årets resultat i sin helhet. 
För investerings- och exploateringsverksamheten har skett en schablonmässig neddragning av 
de finansiella rapporterna utifrån antagande om lägre genomförandegrad/förskjutningar.

Ledamöternas förslag till beslut 

Stefan Gustafsson (S) föreslår avslag på budgetberedningens förslag och bifall till 
Socialdemokraternas förslag till investerings- och exploateringsbudget 2022 samt plan 2023-
2024.

Kristian Vramsten (M) föreslår bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.

Protokollsanteckning
Marcus Claesson (L) medges lämna följande anteckning till protokollet:

Liberalerna Mölndal lämnar följande protokollsanteckning gällande investeringen Åby 
Isstadion:

Under rådande unika omständigheter efter Covid-19 med mycket stora osäkerheter kring både 
kraftigt ökade kostnader för material och leveranstider borde investeringsprojektet Åby 
Isstadion senareläggas. I våras sa Liberalerna att redan 117,5 Mkr är för mycket.

Dock har vi fått återkommande information om att omfattande grundläggningsarbeten som 
pålning för Åby Isstadion måste göras nu och inte vid senare tillfälle, för att inte riskera 
skador på angränsande Nya Åbybadets konstruktion vilket är oacceptabelt.
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Liberalerna är därför med på att i detta läge låta bekosta inledande grundläggningsarbeten i 
form av pålning för Åby isstadion, men att därefter pausa för att se över projektets totala 
investeringskostnader, som vi anser måste ner kraftigt för att kunna motiveras.
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§ 231 Dnr 00306/20212.4.

Borgenslimit för kommunala bolag 2022 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld, ingå borgen för MölnDala Fastighets 
AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 450 mnkr, jämte därpå löpande 
ränta och kostnader. 

Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld, ingå borgen för Mölndalsbostäder 
AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 2 800 mnkr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. 

Kommunfullmäktige beslutar att, utöver leasing för Riskulla Kraftvärmeverk, ingå borgen 
såsom för egen skuld för Mölndal Energi AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 120 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Ärendet
Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld, ingå borgen för MölnDala Fastighets 
AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 450 mnkr, jämte därpå löpande 
ränta och kostnader. 

Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld, ingå borgen för Mölndalsbostäder 
AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 2 800 mnkr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. 

Kommunfullmäktige beslutar att, utöver leasing för Riskulla Kraftvärmeverk, ingå borgen 
såsom för egen skuld för Mölndal Energi AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 120 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 28 september 2021.
Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 2021.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld, ingå borgen för MölnDala Fastighets 
AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 450 mnkr, jämte därpå löpande 
ränta och kostnader. 
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Kommunfullmäktige beslutar att såsom för egen skuld, ingå borgen för Mölndalsbostäder 
AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp om 2 800 mnkr, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader. 

Kommunfullmäktige beslutar att, utöver leasing för Riskulla Kraftvärmeverk, ingå borgen 
såsom för egen skuld för Mölndal Energi AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 120 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Beslutsgång
Ordförande frågar om budgetberedningens förslag till beslut kan antas och finner att så sker.
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§ 232 Dnr 00359/20212.4.

Kommunal utdebitering 2022 (skattesats) 

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

Den kommunala utdebiteringen bestäms till 20 kr och 51 öre.

Deltar ej i beslut

Hans Wessberg (SD) och Marie Lindqvist (V) deltar ej i beslutet.

Reservation 

Stefan Gustafsson (S), Pernilla Övermark (S) och Ove Dröscher (S) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget förslag till beslut.

Ärendet
Kommunal utdebitering/kommunalskatt är i Sverige en skatt som tas ut av kommuner eller 
landsting. Den kommunala inkomstskatten är proportionell och betalas sedan mitten av 

1980-talet endast av fysiska personer. Skattesatsen anges ofta i kronor per intjänad hundra-
lapp. Mölndals nuvarande kommunala utdebitering för 2021 är 20 kr och 51 öre.

Ärendets behandling

Budgetberedningen har behandlat ärendet den 8 oktober 2021, § 21.

Förslag till beslut
Budgetberedningens förslag till kommunstyrelsen

Den kommunala utdebiteringen bestäms till 20 kr och 51 öre.

Ledamöternas förslag till beslut 

Stefan Gustafsson (S) föreslår en kommunal utdebitering om 20 kr och 63 öre.

Kristian Vramsten (M) föreslår bifall till budgetberedningens förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt budgetberedningens förslag till beslut.
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§ 233 Dnr 00185/2020112

Reviderade styrprinciper för Mölndals stad

Beslut
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

-
justeras genom att formuleringen som markerats med fet stil återförs från 2017-års version:

Kommunstyrelsen har befogenhet att under löpande budgetår omprioritera mellan olika 
investeringsanslag eller inom ramen för årets totala investeringsutrymme. Då fullmäktige 
har beviljat totalanslag för ett flerårigt projekt kan kommunstyrelsen, om den likvida 
situationen så medger, besluta om tidigareläggning av de delar som finns upptagna under 
planåren.

Ärendet
Under det gångna året har uppmärksammats att det skedde en oavsiktlig förändring av 
styrprinciperna vid revideringen som beslutades av kommunfullmäktige den 18 november 
2020. Bakgrunden är att det genomfördes en sen ändring vid den föregående revideringen 
under 2017 och att den ändringen inte fanns införd i det dokument som användes som 
utgångsläge vid arbetet med revideringen 2020. Dessvärre uppmärksammades då inte att 
formuleringen saknades eftersom det berörda avsnittet inte var föremål för övervägande om 
revidering.

Det avsnitt som berörs är 4.4 Investeringsverksamhet, femte och sista stycket

Lydelse i gällande styrprinciper, antagna av kommunfullmäktige den 
18 november 2020, §152

Kommunstyrelsen har befogenhet att under löpande budgetår omprioritera mellan olika 
investeringsanslag. Då fullmäktige har beviljat totalanslag för ett flerårigt projekt kan 
kommunstyrelsen, om den likvida situationen så medger, besluta om tidigareläggning av de 
delar som finns upptagna under planåren.

Lydelse i styrprinciper, antagna av kommunfullmäktige den 21 juni 2017, §112

Kommunstyrelsen har befogenhet att under löpande budgetår omprioritera mellan olika 
investeringsanslag eller inom ramen för årets totala investeringsutrymme. Då fullmäktige 
har beviljat totalanslag för ett flerårigt projekt kan kommunstyrelsen, om den likvida 
situationen så medger, besluta om tidigareläggning av de delar som finns upptagna under 
planåren.

Det tillägget framgår direkt i kommunfullmäktiges protokoll och initierades redan i KSAU. 
Det är också infört i senare officiella versioner, till exempel framgår formuleringen i de
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styrprinciper som finns bilagda i budget-handlingar. Möjligheten har också använts av 
kommunstyrelsen vid ett antal tillfällen, men behovet har inte uppstått sedan den senaste 
revideringen då formuleringen föll bort.

Innebörden av formuleringen är att kommunstyrelsen har möjlighet att medge att ett projekts 
gällande investeringsbudget om det är välmotiverat får överskridas om det finns utrymme 
inom årets totala investeringsram, men utan att hänvisning måste ske till specifikt anslag eller 
projekt. Ibland visar årsprognosen att det tveklöst kommer att uppstå utrymme, men det kan 
samtidigt vara svårt att peka ut ett specifikt projekt. Det kan handla om att flera projekt pekar 
mot mindre överskott var för sig. Det vanligaste är dock att t.ex. Lokalstrategiska utskottet 
själva föreslår omprioriteringar mellan egna projekt.

Ärendets behandling

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 19 oktober 2021.

Förslag till beslut
Stadsledningsförvaltningens förslag till kommunstyrelsen

-
justeras genom att formuleringen som markerats med fet stil återförs från 2017-års version:

Kommunstyrelsen har befogenhet att under löpande budgetår omprioritera mellan olika 
investeringsanslag eller inom ramen för årets totala investeringsutrymme. Då fullmäktige 
har beviljat totalanslag för ett flerårigt projekt kan kommunstyrelsen, om den likvida 
situationen så medger, besluta om tidigareläggning av de delar som finns upptagna under 
planåren.

Beslutsgång
Ordförande frågar om stadsledningsförvaltningens förslag till beslut kan antas och finner att 
så sker.
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